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Voorwoord 

Voor u ligt al weer de derde Impressie van dit jaar. 

Op een na gaan alle stukken over wat er zich in Voorschoten afspeelt. 

Uiteraard is er het Fractienieuws van Albert Deuzeman, ondanks dat het 

zomerreces was. Mariette van der Kooij schreef over de GroenLinks 

aanwezigheid op de Vrijwilligersmarkt in “het Weekend”, Fer von der Assen 

maakt ons wijzer wat de gesprekjes daar opleverden en ondergetekende maakte 

een verslagje van de schoonmaak actie bij de Hoflandbrug. Joop en Daphne 

doen een oproep voor een nieuw te vormen werkgroep “Groen” en het bestuur 

wil het onderlinge contact stimuleren en doet een uitnodiging voor een 

GroenLinks borrel en heeft op de achterkant de agenda in ere hersteld. Uiteraard 

is er van Steef weer een “Ei”, en we zijn ook weer blij met de cartoon van Wim 

Burggraaff, die dit keer GroenLinks zelf op de korrel neemt: heel mooi. Dan 

neemt ondergetekende het voorstellen van een nieuw bestuurslid, Laurens van 

Nes, voor zijn rekening als ook een verslagje van de laatste grote 

“Kantinebijeenkomst” in Afas live. 

Veel leesplezier en tot in december 

Michiel van Essen 
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Fractieverslag september 2018 

Na het tekenen van het 

coalitieakkoord en de installatie van 

het nieuwe college heeft de fractie 

zich in de afgelopen periode kunnen 

richten op concrete dossiers. Het 

coalitieprogramma zelf moet nog 

ambtelijk worden uitgewerkt – we 

verwachten dit terug te zien bij de 

begroting – maar in de tussentijd 

liggen er nog een aantal oudere 

lastige dossiers waarop vooruitgang 

geboekt zou moeten worden. 

Hieronder een selectie van de 

belangrijkste onderwerpen. 

Herinrichting Leidseweg Noord 

Een belangrijk onderwerp dat op de 

agenda van de commissie WRG 

stond was het eerste grote dossier 

van ons eigen wethouder Lamers: de 

herinrichting van de Leidseweg 

Noord. 

Noodzakelijke en urgente 

werkzaamheden aan het riool zouden 

daar, om de kosten te beperken, 

moeten worden gecombineerd met 

maatregelen voor een verbeterde 

afwatering en een vaak besproken 

herinrichting van het zuidelijke deel 

van de Leidseweg Noord. Eigenlijk 

had de raad hier al tijdens de laatste 

vergadering voor de vakantie over 

moeten besluiten, maar de meningen 

in de raad leken te veel uiteen te 

lopen. Het college besloot de 

besluitvorming over de vakantie 

heen te trekken, wat tijd gaf voor een 

extra verkeersonderzoek en verdere 

besprekingen. Het onderwerp lijkt nu 

rijp voor besluitvorming in de Raad. 

Belangrijk hierbij is dat de inbreng 

van de bewoners aan de Leidseweg 

serieus genomen wordt en de 

herinrichting een mooie weg gaat 

opleveren waar maximaal 30 km/h 

gereden mag worden. 

Verkoop gemeentelijke 

accommodaties 

Een ander langlopend dossier dat 

afgesloten kon worden, was de 

verkoop van gemeentelijke 

accommodaties aan de 

Raadhuislaan, de Van der Waalslaan 

en de Prof. Einsteinlaan. Het betrof 

hier gebouwen die de gemeente niet 
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meer kon gebruiken en waarvoor nu 

een andere bestemming moest 

worden gezocht. Vanzelfsprekend 

waren de inkomsten van de verkoop 

ook welkom in verband met de 

versterking van de gemeentelijke 

reserves. Vooral bij de eerste twee 

genoemde accommodaties was er 

echter bij de huidige gebruikers en 

omwonenden veel ontevredenheid. 

Vorige colleges waren hen in het 

kader van burgerparticipatie al 

behoorlijk tegemoetgekomen, maar 

ook na jaren vertraging kon de 

onrust kon nooit volledig worden 

weggenomen. Onze fractie snapte de 

frustratie, maar vond ook dat de 

redelijke grenzen voor wensen en 

bezwaren bereikt waren. Wat ons 

betreft dienen deze ervaringen ook 

als een les rond het inrichten van 

burgerparticipatie. 

Voorjaars- en kadernota 

Op het financiële vlak stonden voor 

het zomerreces de voorjaars- en 

kadernota op de agenda. De eerste 

fungeert als een update van de 

begroting met de laatste 

ontwikkelingen, de tweede als een 

startnotitie voor de volgende 

begroting. De kadernota is in 

“normale” jaren een document 

waarin belangrijke keuzes over de 

besteding van middelen in het 

komend jaar worden genomen, maar 

in een verkiezingsjaar als deze is het 

moeilijk om de plannen uit het 

coalitieakkoord al te verwerken. 

Daardoor waren beide nota’s nu 

vooral een beschrijving van de stand 

van zaken rond de 

gemeentefinanciën. Dat is natuurlijk 

wel belangrijk, omdat het een eerste 

indruk geeft op de financiële 

uitvoerbaarheid van ons 

coalitieakkoord. Helaas bleken in de 

maart en meicirculaire van de 

Rijksoverheid – die bijvoorbeeld 

vertellen wat we mogen verwachten 

van de bijdrage uit het 

gemeentefonds en nieuw nationaal 

beleid – opnieuw tegenvallers 

verstopt. 

Die zouden ons zomaar tot nog weer 

een krapper begrotingsbeleid kunnen 

dwingen, waardoor belangrijke 

verkiezingsbeloften zoals de redding 

van ons zwembad lastiger te 

realiseren zullen zijn. 

Onderzoek bestuurlijke toekomst 

Tot slot kwam voor de vakantie het 

onderzoek van bijzonder hoogleraar 

mevr. Klaartje Peters over de 

bestuurlijke toekomst van 

Voorschoten aan de orde. 
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Het ging hier om een uitwerking van 

de praktische consequenties van 

verschillende keuzes die 

Voorschoten zou kunnen maken, 

zonder dat daar direct een advies aan 

zou worden gehangen. Natuurlijk 

was veel van het gerapporteerde niet 

volkomen nieuw, omdat de discussie 

over de toekomst van Voorschoten al 

jaren loopt. Ook zijn niet alle 

beschreven opties politiek, 

bestuurlijk en/of financieel haalbaar, 

maar het rapport geeft wel voor het 

eerst een systematische beschrijving 

van de consequenties van de 

verschillende scenario’s. 

punt van vrijblijvend speculeren al 

lang voorbij. Wij geloven dat de 

ervaring uit de afgelopen 

raadsperiodes hebben laten zien dat 

er, wanneer we de belangen van het 

dorp Voorschoten en haar inwoners 

vooropstellen, maar weinig 

alternatieven zijn voor een 

intensievere samenwerking binnen 

de Leidse regio. Omdat we ons daar 

in het coalitieakkoord ook al voor 

hadden uitgesproken, had het rapport 

in die zin aan belang ingeboet. Het is 

echter nog wel belangrijk als basis 

voor het denken over de vorm die we 

geven aan de samenwerking, want 

daar zullen we een slag moeten 

proberen te maken in de kwaliteit en 

efficiëntie van de gemeente. 

Albert Deuzeman 

Sommige fracties wilden het rapport 

zien als het startpunt van weer een 

volkomen nieuwe ronde van praten 

en oriënteren. Volgens onze fractie 

en onze coalitiepartners zijn we het 
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Vrijwilligersmarkt 2018. 

Hoewel de GroenLinks deelname 

van vorig jaar toch echt Ludiek 

genoemd mag worden, is er besloten 

dit jaar weer voor Traditioneel te 

gaan. 

‘Onze’ Monique heeft als wethouder 

‘Groen en Milieu’ in haar 

portefeuille, vandaar dat er  besloten 

is dat dit de hoofdthema’s voor onze 

kraam zouden worden. ‘Sociaal 

Domein’ zou ook een rol spelen, 

maar minder dominant. Afhankelijk 

van waar het publiek ons over zou 

willen aanspreken. 

De voorbereidingstijd was niet 

bijzonder royaal, maar wat een 

creatieve en actieve leden zitten er in 

onze afdeling. 

Er zijn pakkende flyers gemaakt: 

Voor Groen en Milieu: 

 GroenLinks werkt aan …. 

behoud van Groen 

 GroenLinks werkt aan …. een 

betere waterhuishouding 

 GroenLinks werkt aan …. een 

klimaatbewust dorp  

De enquêtevraag op dit terrein ging 

over afvalscheiding. 

Voor Sociaal Domein: 

 GroenLinks werkt aan …. een 

dorp waar iedereen meetelt 

 GroenLinks werkt aan …. 

ruimte voor jongeren 

De enquêtevraag aan het publiek 

over dit onderwerp was hun mening 

te geven over wat er moet gebeuren / 

veranderen op het terrein van het 

sociale gezicht van Voorschoten. 

Alle flyers en vragen als vanouds 

weer heel professioneel gedrukt en 

dat in zo korte tijd.  

Acht september bleek gelukkig een 

droge dag te zijn, waarbij het 

zonnetje zich ook regelmatig liet 

zien. 

Onze kraam  kleurde niet alleen 

Groen door het onderwerp, maar 

zeker ook door het aantal 

vrijwilligers met hun 'GroenLinkse ' 

jasjes. 

Naast de flyers werden ook andere 

zaken aan de orde gesteld:  Een kaart 

van Voorschoten met omgeving, 

waarop o.a. stond aangegeven waar  
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de Rijnlandroute zou komen, waar 

de bomenkap had plaatsgevonden, 

waar de bedreigingen lagen voor de 

Duivenvoorde corridor. 

Krantenartikelen uit plaatselijke 

krantjes die weergaven waar GL zich 

lokaal voor had ingezet, Luchtfoto's 

van Voorschoten en ook werd er 

gewezen op nevenactiviteiten die wij 

van harte steunen: Zon op  

Voorschoten, Grootouders voor het 

klimaat, Groene daken en Groene 

gevels, geïllustreerd door twee 

terrarium bakken met verschillende 

soorten vetplanten.  

Er zijn veel inhoudelijk interessante 

gesprekken gevoerd. Keer op keer 

blijkt weer dat mensen het zo 

belangrijk vinden om gehoord te 

worden, dat er naar hen geluisterd 

wordt, ook al kost dat in een aantal 

gevallen aardig wat tijd. 

De glazen potten waar de ingevulde 

formulieren in werden verzameld, 

zijn voller geworden dan we van te 

voren hadden durven hopen. 

Ook de potentiële toekomstige 

kiezers kwamen, voor zover ze 

durfden, aan hun trekken: 

In het GroenLinks kinderhoekje 

konden ze uilenballen uitpluizen en 

ontdekken van welke muis de botjes 

waren die de uil had genuttigd. 

In een enkel geval kwam het er op 
neer dat pappa geconcentreerd zat te 
pluizen en zoonlief meer

 aandacht had voor de omgeving en 

de rozijntjes. 

Maar dat maakt niet uit: 
de rode en groene kleuren zitten 

voor altijd op een positieve manier 

in hun hoofdjes gebeiteld. 

Een leuke, gezellige, productieve 

dag was het en hopelijk hebben we, 

naast onderlinge onderonsjes, ook 

nog de GroenLinks idealen aan de 

Voorschotenaren duidelijk kunnen 

maken. 

Er zijn geen namen genoemd in dit 

stuk, maar dat is bewust gedaan. Er 

is door veel mensen heel wat werk 

verzet, zichtbaar en minder 

zichtbaar. 

‘A Joint Effort’, Dank daarvoor! 

Terwijl voor ons huis de 

‘Oldtimers’ hun jaarlijkse plaatsjes 

opzoeken, gaat deze oldtimer maar 

eens het huis bewoonbaar maken en
an alle ‘souvenirs’ ontdoen 

(voorlopig opgeslagen op onze 

zolder!) 

Mariette van der Kooij
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Oprichting Werkgroep Groen 

Al een aantal jaren bestaat er binnen 

GroenLinks Voorschoten een 

werkgroep Sociaal Domein maar 

voor Groen is dit niet het geval. Daar 

komt nu verandering in. Op 17 

oktober organiseren, wij Daphne van 

Es en Joop Bos,  een eerste 

bijeenkomst waarbij we willen 

inventariseren wie er belangstelling 

heeft voor de werkgroep en waarbij 

we willen afstemmen wat de inhoud 

en doel van de bijeenkomsten moet 

worden. 

Zelf hebben wij voor ogen dat de 

werkgroep een flexibele opzet krijgt. 

In plaats van een vast stramien van 

presentatie gevolgd door discussie 

zijn er ook veel andere 

mogelijkheden om de bijeenkomsten 

in te richten. Een aantal 

uitgangspunten zouden kunnen zijn: 

 Bij iedere bijeenkomst is een

bespreking/discussie.

Onderwerpen zijn gerelateerd

aan commissie Wonen Ruimte 

en Groen (WRG) en moeten 

politiek vertaalbaar zijn 

(Groen bouwen, Groene 

energie, Groen/geen afval, 

enzovoort). Het is dus 

uitdrukkelijk geen tuiniersclub 

(we willen het wel hebben 

over het verbeteren van groen 

in de omgeving b.v. door een 

buurtmoestuin maar niet over 

hoe je het beste worteltjes 

teelt) 

 De bijeenkomsten moeten

leerzaam, interessant,

enzovoort zijn maar vooral

ook leuk

 Iedereen helpt mee. Dat kan in

de vorm van een bijeenkomst

organiseren tot helpen bij

koffie/thee schenken

 Vier keer per jaar wordt er een

bijeenkomst georganiseerd

(oktober, januari, april, juli),

waarbij rekening gehouden

wordt met de politieke agenda

(WRG commissie of

raadsvergadering)

 De deelnemers zijn lid van

GroenLinks, introducees zijn

welkom

 De werkgroep Sociaal Domein

begeleidt regelmatig

onderzoeken van studenten.

Voor de werkgroep Groen is
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dit ook een mogelijkheid, 

maar dit hoeft niet 

(afhankelijk van ideeën en wie 

er wil begeleiden) 

 Tenslotte willen we de

bijeenkomsten zelf ook

duurzaam inrichten. Hierbij

kan gedacht worden aan: geen

wegwerpmateriaal gebruiken

voor servies en (bij voorkeur)

veganistische hapjes.

Vanuit ons zijn er al een aantal 

ideeën voor bijeenkomsten: 

 Wandeling waarbij een

onderwerp dat politiek speelt

bekeken wordt, bijvoorbeeld:

Duivenvoorde Corridor,

Rijnland route, Beresteijn,

Leidseweg, Segaar.

 Excursie: bij andere

GroenLinks (Progressieve)

partijen opvragen wat hun

meest succesvolle project is en

dit bezoeken of een interessant

project in de nabije omgeving

(Den Haag, Leiden, 

Wassenaar, Zoeterwoude) 

 Mee doen aan een Beach

clean-up

Ben je enthousiast? Kom dan

naar de eerste bijeenkomst op

woensdagavond 17 oktober.

Het  programma voor deze

eerste bijeenkomst is:

 Gezamenlijke veganistische

maaltijd waarbij deelnemers

zoveel mogelijk helpen met

bereiden van de maaltijd. Het

doel is op informele wijze

kennis maken, iets leuks doen

en kennis maken met de

veganistische keuken (zover

nodig).

 Brainstormsessie: wat willen

we met deze werkgroep,

welke ideeën zijn er, wie wil

helpen organiseren, etc.

 Onderwerp: tijdens Het

weekend van Voorschoten zijn

ideeën verzameld over hoe het

inzamelen van afval in

Voorschoten verbeterd kan

 worden. Dit willen we

bespreken en de meest

kansrijke eruit halen.

 Slot: borrel met veganistische

bitterballen!

In verband met de maaltijd zullen de 

kosten voor deze bijeenkomst 5 à 10 
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euro zijn (afhankelijk van 

ingrediënten en aantal gangen 😉). 

Aanmelden voor deze avond kan 

door het sturen van een e-mail naar 

Joop Bos (jbos58@ziggo.nl) met als 

onderwerp “Bijeenkomst Werkgroep 

Groen”. 

Daphne van Es en Joop Bos 

mailto:jbos58@ziggo.nl
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Uitnodiging GroenLinks borrel. 

Woensdag 10 oktober in Café de 

Lindeboom, Voorstraat 40. (van 

20.00 tot 22.00 uur) 

Leer elkaar kennen, ontmoet 

raadsleden en bestuur.  

Het gaat om een informele 

ontmoeting. 

Wij zullen ook aandacht besteden 

aan het afscheid van Fer en Monique 

als raadslid  

en Gert als voorzitter van het bestuur 

Namens het Bestuur, 

Marijke 

Kleijweg 
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World Cleanup Day: 

Schoonmaakactie GroenLinks Leiden en Voorschoten 

Op initiatief van de 

GroenLinksfractie van Leiden is er 

op zaterdag 15-9-2018 door leden  

van Voorschoten en Leiden een 

schoonmaakactie rond de 

Hoflandbrug geweest. 

Instructie….. 

Met wel 20 deelnemers gingen we 

aan de slag.  

Gewapend met speciale knijpers, 

handschoenen en plastic zakken 

vertrokken we vanaf de brug eerst 

richting Voorschoten. Het viel mee, 

en vele handen maakten het werk 

licht. Daarnaast was het heerlijk 

weer om actief te zijn en was het ook 

een mooie manier om met 

onbekende leden kennis te maken. 

Voor mij was dat vooral de leuke 

kant van deze zinvolle actie. 

Na 3 kwartier was de Leidse kant 

aan de beurt. Daar werden de zakken 

snel zwaarder, de nabijheid van een 

middelbare school was hier vast 

mede debet aan. 

Glas, kroonkurken, plastic en ook 

weer veel blik waren de bulk van  

wat opgeruimd werd. Na weer 3 

kwartier werd er weer verzameld 

en gekeken naar de opbrengst. We 

oogstten we ook waardering van 

voorbijgangers. Dat helpt ook. 

Kortom: velen vonden dat het voor 

herhaling vatbaar was. 

De opbrengst ging met de 

verschillende leden mee naar huis. 

Klaar… 

Michiel van Essen 
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De oogst…. 

Na 1 1/2 uur verzamelen rond de 

Hoflandbrug: behoorlijk wat blik, los 

plastic en plasticzakjes en 

verpakkingen van snoep. 
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Meer onderlinge contactmogelijkheden. 

Het bestuur van GroenLinks 

Voorschoten heeft zich voorgenomen 

om meer mogelijkheden te bieden om 

elkaar te ontmoeten. We willen dat 

onder andere doen door het houden 

van een GroenLinks-borrel. Een 

informele ontmoeting op een centrale 

plaats in ons dorp. 

Woensdag 10 oktober 

is de eerste informele 

ontmoeting.  

In november is er een 

algemene ledenvergadering op 21 

november ’s avonds. 

Voor december is er nog geen datum 

vastgesteld voor een informele 

ontmoeting, die volgt nog. 

Nieuwjaarsreceptie zal zijn op 

zaterdagmiddag 19 januari.  

We zullen de website (beter) gaan 

gebruiken om de bijeenkomsten en 

ook mogelijke acties op te publiceren. 

Houd dus ook de website in de gaten. 

Je zou hem bij je ‘favorieten’ kunnen 

zetten.  

https://voorschoten.groenlinks.nl/

agenda 

Marijke Kleijweg. 

harlaar.s
Stempel



Even voorstellen… 

Het leek de redactie goed om een 

relatief nieuw lid aan u voor te 

stellen. 

Laurens van Nes(1982) woont met 

zijn gezin ruim een jaar in 

Voorschoten en is sinds juni van dit 

jaar lid van het Bestuur van 

GroenLinks Voorschoten. 

Via de mail stemde hij onmiddellijk 

in met een interview, in de praktijk 

duurde het wat langer voordat de 

afspraak er was. Zijn zeer drukke 

leven zal daar ook een rol in hebben 

gespeeld. 

We spraken op een doordeweekse 

avond bij hem thuis af, “als de 

kinderen in bed liggen”. Dat lijkt 

meteen een basishouding van 

Laurens: met veel 

verantwoordelijkheidsgevoel 

rekening houden met anderen. 

Hoe is het zo gekomen, wat is zijn 

geschiedenis op weg naar nu lid van 

het Bestuur zijn. 

Van thuis uit kreeg hij het linkse niet 

mee. Toch heeft hij op één keer na 

altijd GroenLinks gestemd en is hij 

met een tussenpoos al lang lid van 

GroenLinks. 

Op de middelbare school hadden de 

exacte vakken èn geschiedenis 

vooral zijn belangstelling. Na een 

jaar rechten studie bleek dat het niet 

voor hem te zijn: hij wilde meer 

weten over de kaders van de wetten, 

de waaroms. De wetten zelf leren 

was niet uitdagend genoeg: het werd 

politicologie. En dat aan het linkse 

bolwerk van de Universiteit van 

Amsterdam. De tijd was toen ook 

heel uitdagend: de aanslagen op 11-

9-2001 in de USA, en de moord op

Pim Fortuyn(6-5-2002), wat was er 

aan de hand? 

Na afronding van de studie 

politicologie werkte Laurens 2 jaar 

als “Rijkstrainee” op verschillende 

departementen in Den Haag. 

Veiligheid en Justitie hadden zijn 

belangstelling, daarna werkte hij als 

consultant bij een bureau wat vooral 

advieswerk deed voor de  

rijksoverheid. Het leiding geven aan 

verandertrajecten van afdelingen was 

onder andere wat hij deed. 
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Nu werkt hij bij het ministerie van 

Buitenlandse zaken. 

Hoe zit het met de groene 

component van het GroenLinkse 

gedachtengoed? Dan blijkt dat hij 

vegetariër is, bezig is met 

zonnepanelen op hun huis te laten 

zetten en dat de keuze om in 

Voorschoten te komen wonen door 

twee zaken beïnvloed werd. Is er een 

GroenLinks 

afdeling/vertegenwoordiging in de 

Raad en is er een treinstation? Met 

beiden is hij heel blij. 

Waarom lid van het Bestuur 

geworden? Laurens: ik wilde al 

langer actief worden, zo was ik 3 

jaar lid van het bestuur van een 

patiënten vereniging, de komst naar 

Voorschoten leek daar een goed 

moment voor.   

Heb je dromen voor Voorschoten? 

Die heeft hij zeker: “2 Colleges 

hebben het verprutst, een grote zorg 

is het gebrek aan financiële 

middelen. Wat ik hoop is dat het 

kleinschalige en het groene kunnen 

blijven en dat het voorzieningen 

niveau kan blijven. Denk aan het 

zwembad en het Cultureel Centrum, 

daar ligt de grote uitdaging voor het 

huidige College, ik hoop erg dat ze 

dat lukt”. 

Gezien zijn drukke leven had ik me 

voorgenomen om het kort te houden, 

toch bleek er zoveel te bespreken te 

zijn dat het 1 ½ uur werd, in een zeer 

prettige sfeer. GroenLinks 

Voorschoten mag blij zijn met een 

zo slim en sociaal ingesteld mens in 

het Bestuur, die naast zijn gewone 

leven tijd vrij maakt voor ” de goede 

zaak”. 

Michiel van Essen 
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Steefs Ei!! 

ONTHUTSENDE 

GEBEURTENISSEN IN DE 

RAAD!!! 

VAN HERK WEGGESTUURD!! 

Fr……….…………….. !!! 

NU ACHT FRACTIES!!! 

Van uw razende verslaggever 

Wat is er gebeurd in de normaal zo 

rustige en bedaarde raadszaal van de 

gemeente Voorschoten aan de 

Leidseweg? Waarom is het gebeurd 

en vooral, wat zit er achter. Uw 

razende verslaggever is diep in de 

gebeurtenissen gedoken. 

Aan de KOMKOMMERTIJD in 

VOORSCHOTEN  is begin juli in 

één klap met bruut GEWELD  een 

einde gekomen: de 

MANNENBROEDERS in de CDA 

fractie hebben de enige dame binnen 

die fractie, mevrouw van Herk de 

fractie uitgestuurd.  De 

samenwerking is niet langer 

werkbaar, aldus de summiere 

toelichting van haar drie ex-

collega’s.   

Dat summiere maakt de kwestie 

VERDACHT.  Wat heeft er 

plaatsgevonden in de 

CHRISTELIJKE burelen. Is er 

FRAUDE geconstateerd, moet aan 

een lokaal ME#TOO schandaal

worden gedacht, zijn er tijdens de 

naborrel gemeentegeheimen 

GELEKT, heeft van Herk een 

BEERPUT geopend (of gedreigd dat 

te gaan doen), is er een GREEP uit 

de partij- of gemeentekas gedaan? 

Vragen, vragen, waar uw 

verslaggever antwoord op zoekt, 

maar keer op keer op een  

onthutsende en ondoordringbare 

muur van stilzwijgen botst. 
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En speelt van Herk’s vader Koos in 

deze nog een rol? Zien we hier het 

ontstaan van een heuse GROEP 

VAN HERK? 

Wordt zeker vervolgd. 

………………………hete zomer 

niet ongeschonden…………….. 

……………………………………

……………………………………

…………….….. de commissie. 

…………………………de helft van 

de fracties in de Voorschotense raad 

vrouw loos zijn. 

Uw verslaggever toog naar het 

bestuur van GROENLINKS 

vanwege enkele geruchten. Zo wordt 

er gesproken over het oprichten van 

een vrouwenontmoetingswerkgroep 

binnen GROENLINKS.  

En uw immer onthullende 

verslaggever heeft van een bevriend 

GL-lid een mogelijke naam gehoord: 

de GROENE WIEVEN!  

Fantastisch toch? Uw verslaggever is 

helemaal enthousiast over deze 

geniale vondst van het over-het-

algemeen-niet-al-te-frivole 

GROENLINKS. 

Nawoord: op last van de 

voorzieningenrechter van de 

meervoudige rechtbank in 

Middelburg dienden enkele zinnen 

deels onleesbaar worden gemaakt 
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Wim Burggraaff 

20



Laatste en grootste Kantine bijeenkomst 

We konden het onmogelijk missen 

door de veel te vele mails om je aan 

te melden: zondag 9-9 was de 

afsluiting van de Kantine tour van 

Jesse Klaver in het Afas live theater 

in Amsterdam. 

Op het station in Voorschoten zag ik 

geen enkele voor mij bekende 

GroenLinkser, zou dat een veeg 

teken zijn? Of kwam het doordat de 

aanwezigheid van GroenLinks op de 

vrijwilligersmarkt al veel tijd had 

gekost? Bij de Meetup in gebr. De 

Nobel waren er wel veel 

Voorschotense leden…. 

Ook bij de 2 overstappen geen 

bekenden. Gelukkig bij station 

Bijlmer liep Bram van Ojik vlak 

voor me: toch geen vergissing in 

datum of iets dergelijks. En op het 

plein voor de Afas jongeren met 

GroenLinks truien aan die “de weg” 

wezen. 

Na controle op de toegangsmail 

werd er ook een blik in mijn tasje 

geworpen, helaas zijn dat soort 

zaken noodzakelijk. Mijn zakmesje 

werd niet gezien….. 

Op naar de grote zaal en daar was de 

verrassing: helemaal gevuld met een 

mooi soort picknicktafels die in 

grote rijen aan elkaar geschoven 

stonden en de zaal was al voor ¾ 

met mensen gevuld.  

Leuk om te zien, met een 

geroezemoes van heb ik jou daar. 

Een plekje gezocht waar je ook het 

grote podium goed kon zien en ook 

de zaal.  

En ja, je gewoon even voorstellen 

aan wie vlak bij je zit, dat breekt het 

ijs. Mensen uit Limburg, 

Barendrecht en de Bijlmer waarmee 

we een flinke boom opzetten over 

veel zaken o.a. hoe de afdelingen 

gerund werden, de bedreigingen en 

de kansen en waarom ze daar waren. 

Toen het programma begon konden 

we elkaar niet meer verstaan door de 

loeiharde muziek…. Storend, 

verbinding maken lijkt me veel 

belangrijker dan het gevoel te 

hebben dat je “uit gaat”. 

Vier getuigenissen van mensen uit 

de publieke sector die duidelijk 

maakten dat het in hun werksoort 

niet klopte. Moedig om dat aan 1500 
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aanwezigen te vertellen op een heel 

hoog podium. Jesse Klaver was 

daarna gespreksleider, vanuit het 

midden van de zaal, op een kleine 

verhoging. Hij beantwoordde 

vragen, lokte mensen uit met hun 

eigen ervaringen te komen. Twee er 

van raakten mij: de 15 jarige jongen 

die vertelde dat hij Asperger heeft en 

in het Voortgezet Speciaal 

Onderwijs alleen een klein pakket 

aan vakken heeft omdat er niet 

genoeg leraren zijn. Zijn droom is 

om zelf in het onderwijs te gaan 

werken om dit soort situaties te 

voorkomen. Het andere wat me 

raakte waren de mensen van de 

groep “Wij staan op”, gehandicapten 

die het met actie voor elkaar hebben 

gekregen dat het onzalige plan om 

gehandicapten niet meer het 

minimum loon te garanderen(en 

geen pensioenopbouw) van tafel 

kregen. Ze kregen van de zaal een 

staande ovatie die minuten lang 

duurde, ik kreeg er kippenvel van. 

Voor mij waren dit absolute 

hoogtepunten van deze bijeenkomst 

met een voor mij ook duidelijke 

conclusie: in actie komen helpt.  

Jesse riep op om op 2 oktober 

massaal naar Den Haag te komen uit 

steun aan de publieke sector die in 

mijn woorden: ernstig verwaarloosd 

is. Te beginnen met de 2 miljard die 

nu naar Unilever, Shell en consorten 

gaat. 

Toen was er muziek, die weer zo 

hard was dat de vingers op de oren 

moesten vanwege de pijn. Achterin 

de zaal was het beter te verdragen, 

stom gedaan. 

Het was zeer de moeite waard, 

vooral vanwege het motiverende 

karakter er van. 

En nu het vervolg op 2 oktober…. 

Michiel van Essen 
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GroenLinks op de vrijwilligersmarkt 

Tijdens de drukbezochte 

vrijwilligersmarkt van het Weekend 

van Voorschoten op 8 september 

heeft GroenLinks zich gepresenteerd 

met een goed herkenbare kraam op 

de Schoolstraat. Er werd via flyers 

en in gesprekken informatie gegeven 

over wat wij willen met 

onderwerpen als klimaatbewust 

Voorschoten, behoud van het groen,  

verbetering van de 

waterhuishouding, een 

ontmoetingsruimte voor jongeren en 

groene daken en tuinen. Ook was er 

een hoekje voor de jeugd, waar 

jonge natuurvorsers echte 

uilenballen konden uitpluizen en 

duurzame rozijnen werden 

uitgedeeld. Over twee actuele 

thema’s, afvalscheiding en het 

sociaal domein (ouderenzorg, WMO, 

jeugdhulp) zijn wij door middel van 

een korte enquête in gesprek gegaan 

met bezoekers van de markt.  

Het doel hiervan was erachter te 

komen wat de gesprekspartners 

vinden dat er moet gebeuren op deze 

terreinen. De ingevulde formulieren 

leverden een interessante 

hoeveelheid ideeën en tips op. Hier 

komen ze in vogelvlucht: 

Afvalscheiding: 

- Ga blikjes samen met plastic                    
scheiden. Gebeurt ook in Utrecht. 

- Geef hondenbezitters een gratis 
afvalgrijper voor het opruimen van 

zwerfafval tijdens het hond uitlaten. 

- Laat de burgers betalen voor het 
restafval en laat plastic, GFT e.d. 

gratis ophalen. Is voordelig zowel 

voor gemeente als voor de burger. - 
Ben geen voorstander van 
omgekeerd inzamelen, maar wel van 

betalen voor restafval. 

- Graag afvalbakken in 
regenboogkleuren in de straat, zijn 

duidelijk zichtbaar (kind). 

Bovendien dienen ze ook een ander 

goed doel (moeder). 

- Kan de grijze afvalcontainer op de 
dag na leging (eens in de twee 

weken) niet worden gebruikt voor 

het inzamelen van plastic afval? 

- Ik woon in de Rembrandtlaan en 
moet met mijn plastic afval naar de 

Albert Heijn. Dat is veel te ver. 

- In Oost-Nederland hangen zakken
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aan lantaarnpalen voor het 

deponeren van plasticafval. Goed! 

- De voorlichting moet beter, met

name over wat wel en niet mag/moet 

bij afval scheiden. 

- De gratis gele zakken voor

plasticafval moeten terugkomen. 

- Er moeten meer afvalbakken in de

winkelstraten, bij bushaltes en in de 

parken en ze moeten vaker worden 

geleegd. 

- Veel mensen denken dat scheiden

geen zin heeft omdat alles later weer 

bij elkaar wordt gegooid. Laat de 

gemeente duidelijke voorlichting 

geven over wat er met het 

(gescheiden) afval gebeurt. 

- Geef beknopte voorlichting op de

afvalbakken zelf. 

- Schep meer mogelijkheden voor

scheiding, o.a. door meer bakken bij 

supermarkten en meer 

inzamelpunten voor elektronisch en 

chemisch afval. 

- Ga statiegeld heffen op plastic

(flessen) en laat plastic ophalen. 

- Groen glas (of lokaal alternatief) in

plaats van plastic bekers tijdens 

evenementen. 

- Voor ouderen zijn er te weinig

bakken voor plastic. Ze zijn te ver 

weg. Bovendien zijn ze te hoog. 

Maak ze lager of ondergronds. 

Sociaal domein: 

- Voorschoten is te klein voor zoveel

verschillende (zorg)organisaties. 

Samenwerking is belangrijk. 

Gemeente moet daarbij het voortouw 

nemen. Niet alleen uitgaan van wat 

het financieel oplevert, maar zeker 

ook bekijken wat het voor de 

mensen betekent. 

- Er moet één loket/telefoonnummer

komen voor het doorverwijzen naar 

de geëigende organisatie. 

- Ouderen worden geacht langer

thuis te blijven wonen, maar er 

wordt onvoldoende rekening 

gehouden met wat de mensen wel en 

niet kunnen. Bovendien is de 

papierwinkel in de thuiszorg veel te 

arbeidsintensief om efficiënt te 

kunnen werken. 

- Er moet meer persoonlijke

aandacht komen voor bejaarden en 

mensen in de bijstand. 

- Op het gebied van verkeer: maak

het fietspad bij het Esso station 

(Wijngaardenlaan) veiliger door het 

twee-richting verkeer door te trekken 

tot de Juliana van Stolberglaan. 

- Op het gebied van wonen: maak

een voorziening voor goed wonen 
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voor gewone Voorschotense 

ouderen: knarrenhofjes, zoals die in 

Oegstgeest worden opgestart.  

Combineer dit met woonplekken 

voor jongeren, bij voorbeeld op de 

locatie van het (af te breken) 

Cultureel Centrum. 

Alles bij elkaar hebben de 

vraaggesprekken dus een bonte 

verzameling ideeën opgeleverd. Of 

er een gouden tip bij zit zou ik niet 

durven zeggen. Maar het lijkt me 

zeker dat onze fractie en wethouder 

zich door deze ideeën kunnen laten 

inspireren bij de komende discussies 

over deze onderwerpen in de 

commissies en de raad. 

Fer von der Assen 
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Gedragsverandering of fietsverbod? 

Het is opvallend dat er in de media 

stevig wordt gereageerd op de 

aankondiging van het College van B 

en W op een aanstaand “fietsverbod 

in de Schoolstraat”. 

Er wordt voor en tegen gereageerd, 

met allerlei sterke en minder sterke 

argumenten. En dat terwijl er nog 

geen voorstel voor de uitvoering is.  

Het grappige aan de discussie is dat 

het lijkt alsof er alleen maar 

meningen tegenover elkaar zijn. 

Vrijwel iedereen lijkt in deze 

discussie het gezamenlijk belang 

over het hoofd te zien. De 

winkeliers/ondernemers in de 

Schoolstraat willen meer omzet 

draaien, daartoe is een goede en 

gemakkelijke bereikbaarheid 

belangrijk. Dat laatste willen 

bezoekers ook. Het moet ook voor 

iedereen veilig zijn, ook zo’n 

gezamenlijk doel.  

De Schoolstraat trekt een paar 

soorten bezoekers: zij die 

boodschappen doen, bijvoorbeeld bij 

de groenteboer, de slijter of 

supermarkt. Zij die winkelen, rustig 

rondkijken in bijvoorbeeld kleding- 

of cadeauwinkels en eventueel iets 

kopen. En zij die uit zijn op een 

ontmoeting in een prettige, rustige 

sfeer. Soms ook, zijn er mensen die 

de Schoolstraat als doorgaande weg 

gebruiken. 

Het gedrag van deze soorten 

bezoekers is verschillend. De ene is 

meer doelgericht, de ander meer 

omgevingsgericht. Daarnaast zijn er 

grote verschillen in de drukte: de 

zaterdagmiddag of maandagochtend 

zijn onvergelijkbaar.  

Gek genoeg is de Schoolstraat niet 

ingericht op dit verschillend gebruik 

en bijbehorend verschillend gedrag. 

Het is één groot trottoir of zo je wil, 

één groot fietspad. Dat is 

verwarrend, mensen weten niet wie 

voorrang heeft. 

Onduidelijkheid geeft onvrede en 

onveiligheid, en dat wil niemand.  

Tegelijk zijn er niet veel ongelukken 

bekend.  

Om het gevoel van onvrede en 

onveiligheid weg te nemen is er 

gedragsverandering van de 

gebruikers zelf nodig (zoals snelheid 

aanpassen en opletten bij het lopen).  
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Daarvoor moeten allereerst de 

spelregels eenvoudig en duidelijk 

zijn (zoiets als een fietsstrook in het 

midden van de straat of “fietsers te 

gast”), en die moeten gehandhaafd 

worden. Dat geldt mijns inziens ook 

voor te voet  oversteken zonder te 

kijken. Ik vermoed dat een beperkt 

aantal uren toezicht door een BOA 

wonderen doet.  

Ik hoop dat het College en Raad 

inzetten op het beïnvloeden van het 

gedrag van de gebruikers, rekening 

houdend met alle belangen.  Met een 

simpel fietsverbod schaadt men de  

belangen van alle betrokkenen, zelfs 

als het gehandhaafd zou worden. Ik  

zal zelf, goed oplettend en snelheid 

aanpassend, als het even kan, er 

blijven fietsen.  

Michiel van Essen. 
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Agenda 

Oktober 2018 10 oktober van 

20.00-22.00 uur 

Informele 

ontmoeting 

Café de Lindeboom 

Voorstraat 40 

November 2018 21 november van 

20.00 tot 22.00 uur 

Algemene 

ledenvergadering 

December 2018 19 december Informele 

ontmoeting 

Januari 2019 19 januari Nieuwjaars 

bijeenkomst 

Februari 2019 20 februari Algemene 

ledenvergadering 

Maart 2019 20 maart Provinciale 

verkiezingen 

27 maart Informele 

ontmoeting 

April 2019 

Mei 2019 1 mei Informele 

ontmoeting 

23 mei Europese 

verkiezingen 
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